
 آرمان ملی: در ادامه اتفاقات عجیب در پرونده علیرضا 
بیرانوند و پرسپولیس، فدراسیون فوتبال تخلفی بزرگ و در 

عین حال غیرقابل باور انجام داده است. 
 پرداخت هزینه دادرسی بیرانوند از محل پاداش

پرونده شکایت باشگاه پرسپولیس از علیرضا بیرانوند 
و  حاشیه ها  از  بعد  یک طرفه،  قرارداد  فسخ  به دلیل 
جنجال های مختلف بر سر رأی کمیته وضعیت، در نهایت 
به کمیته استیناف فدراسیون فوتبال ارجاع داده شد 
تا این کمیته نظر نهایی درباره این پرونده را اعلام کند. 
باشگاه پرسپولیس در لایحه خود به کمیته استیناف به 
بخش تعلیقی بودن محرومیت علیرضا بیرانوند و همچنین 
کتور از اغوای بازیکن اعتراض کرده است  تبرئه باشگاه ترا
و علیرضا بیرانوند نیز به طورکلی به غیرقانونی تلقی شدن 
فسخش معترض شده است. در ماجرای ارجاع این پرونده 
به کمیته استیناف، یک اتفاق عجیب و غیرمتعارف از سوی 
خ داده است. طبق پیگیری تسنیم  فدراسیون فوتبال ر
بیرانوند برای ثبت اعتراض خود در کمیته استیناف، باید 
مبلغی حدود یک میلیارد تومان به عنوان هزینه دادرسی 
به حساب فدراسیون فوتبال واریز می کرد که این اتفاق رخ 
نداده است و این بازیکن در مکاتبه با فدراسیون فوتبال 
خواستار پرداخت هزینه دادرسی، از محل مطالباتش 
که مربوط  از فدراسیون فوتبال شده است؛ مطالباتی 
به پاداش های برد تیم ملی در مسابقات مختلف است. 
فدراسیون فوتبال با درخواست بیرانوند برای پرداخت 
هزینه دادرسی از محل پاداش های این بازیکن موافقت 
کرده است و به این ترتیب پرونده اعتراض او به کمیته 
استیناف ارجاع داده شده است، موضوعی که با اعتراض 
باشگاه پرسپولیس همراه شد. این برای اولین بار است 
کمیته های مختلف  که هزینه دادرسی یک پرونده در 
فدراسیون فوتبال از محل مطالبات یک بازیکن پرداخت 
می شود و باید دید فدراسیون فوتبال چرا به یک باره تغییر 
رویه داده است. پیش از این و طبق ماده 29 آیین نامه 
نقل و انتقالات؛ کمیته وضعیت پس از کسبه نظر کمیته 
رئیسه  هیات  تأییدیه  باید  مقررات،  تدوین  و  حقوقی 
فدراسیون فوتبال را نیز در خصوص رأی صادرشده دریافت 
می کرد که این روند قانونی طی نشده است و این موضوع 
اصلاً در هیات رئیسه فدراسیون فوتبال مطرح نشده بود. 

 تصمیم 
تسنیم به اسناد جدیدی درباره این پرونده دست 
پیدا کرده است که بر اساس آن، وحید فدایی خزانه دار 
کرده است: بیرانوند  فدراسیون فوتبال صراحتاً  اعلام 
طلبی از فدراسیون فوتبال ندارد و عدم پرداخت هزینه 
دادرسی غیرقانونی است. در این پروسه ابتدا حسابرس 
فدراسیون فوتبال در نامه ای به وحید فدایی خزانه دار 
اعلام کرده است: پاداش های تمام بازیکنان پرداخت 
شده است و هیچ بازیکنی از این لحاظ از فدراسیون 
فوتبال طلبکار نیست. وحید فدایی خزانه دار فدراسیون 
فوتبال در نامه ای به تاریخ 29/07/1403 درباره درخواست 
پرداخت هزینه دادرسی اعتراض علیرضا بیرانوند از محل 
دبیرکل  ممبینی  هدایت  به  بازیکن،  این  پاداش های 
فدراسیون فوتبال نوشته است: »به استحضار می رساند 
نامبرده دارای پاداش معوقه نبوده و باید هزینه دادرسی 
پرونده به این فدراسیون واریز گردد، همچنین شایان ذکر 

است عدم واریز وجه هزینه دادرسی غیرقانونی است.« 
در حالی که خزانه دار فدراسیون فوتبال صراحتاً  در نامه 
خود به هدایت   ممبینی دبیرکل فدراسیون فوتبال اعلام 
کرده است بیرانوند طلبی از محل پاداش های خود ندارد و 
کراتی  باید هزینه دادرسی را پرداخت کند، ظاهراً پس از مذا
که بین هدایت ممبینی و مهدی تاج رئیس فدراسیون 
فوتبال انجام شده است؛ قرار شده است هزینه دادرسی 
مربوط به اعتراض بیرانوند از محل پاداش های آینده 
این بازیکن پرداخت شود. پس از این اتفاق و موافقت 
مهدی تاج و ممبینی با پرداخت هزینه دادرسی بیرانوند 
از پاداش های آینده او، وحید فدایی خزانه دار فدراسیون 
در نامه ای مجدد در مورخه 1403/08/06 با اشاره به این 
کره  موضوع به دبیرکل اعلام کرده است: »با عنایت به مذا
فدراسیون  محترم  ریاست  و  جنابعالی  با  صورت گرفته 
ازآنجا که موافقت جنابعالی و ریاست محترم فدراسیون 
کره صورت گرفته پیرامون مکاتبه فوق اعلام شد،  طی مذا
لذا خواهشمند است دستور فرمایید اقدام مقتضی در 
گیرد.« مشخص نیست در حالی  این خصوص صورت 
که خزانه دار فدراسیون فوتبال صراحتاً در نامه اول خود 
اعلام کرده است عدم واریز وجه هزینه دادرسی از سوی 
بازیکن غیرقانونی است، چرا فدراسیون فوتبال دست 
به اقدام خلاف قانون زده  و با پرداخت هزینه دادرسی از 
محل پاداش های آینده بازیکن موافقت کرده  است، مگر 
می توان پرداخت هزینه دادرسی را به پاداش آینده که هنوز 
مشخص نیست چقدر و برای چه زمانی است، موکول کرد؟ 
کمیته استیناف در مرحله اول رسیدگی خود به پرونده 
اعتراض افراد، باید موضوع پرداخت هزینه دادرسی را 
مورد بررسی قرار دهد و به نظر می رسد اعتراض بیرانوند 
به این پرونده با توجه به عدم پرداخت هزینه دادرسی، 

خلاف قانون است و باید در همان مرحله اول رد شود. 
 توضیح دبیرکل 

دبیرکل فدراسیون فوتبال با اشاره به حضور ثابت علیرضا 
بیرانوند در اردوهای تیم ملی ایران گفت: او بازیکنی است 
که زندگی اش را وقف فوتبال کرده و باید نگاه ملی به او 

، در  گفت وگو با مهر داشته باشیم. هدایت ممبینی در 
خصوص صدور مجوز پرداخت هزینه دادرسی بیرانوند 
به کمیته استیناف بابت این موضوع گفت: موضوع اصلا 
پیچیده ای نبوده و نیست. او مثل خیلی از بازیکنان 
تیم ملی ایران سرمایه است و باید نگاه ملی به این بازیکنان 
داشته باشیم. درخواستی داشتند که مورد وصول قرار 
گرفت. بیرانوند زندگی اش را برای فوتبال گذاشته و توانسته 
است با پیراهن ملی افتخارآفرینی کند. خواسته او کاملا 
طبیعی بود و با آن موافقت شد و تهاتر کردیم. او افزود: من 
فکر می کنم بازیکنان تیم ملی ایران طلب هایی را بابت 
پاداش های خود دارند که مبلغ دقیق آن را با توجه به 
بازی های اخیر نمی دانم، اما در این خصوص همه چیز 

واضح است و هیچ ابهامی وجود ندارد. 
 وضعیت 

 از سوی دیگر کمیته استیناف فدراسیون فوتبال به 
گرفته از سوی  دلیل موازی بودن شکایت های صورت 
کتور و علیرضا  باشگاه پرسپولیس در خصوص باشگاه ترا
بیرانوند در حال بررسی موازی آنهاست تا بتواند آرای 
جامعی را در این خصوص صادر کند. پیگیری ها نشان 
می دهد برگزاری بازی های تیم ملی ایران در پاییز سال 
جاری یکی از مهم ترین دلایل عدم برگزاری جلسه رسیدگی 
به پرونده شکایت باشگاه پرسپولیس و بیرانوند در کمیته 
کادر  شفاهی  درخواست  طبق  است.  بوده  استیناف 
تیم ملی ایران برای حفظ آرامش بیرانوند و دوری او از 
هرگونه حاشیه احتمالی، جلسه رسیدگی به پرونده بیرانوند 
به آذرماه موکول شد تا تیم ملی ایران بازی های خود مقابل 
امارات، ازبکستان و سپس کره شمالی و قرقیزستان را برگزار 
کند. کمیته استیناف فدراسیون قرار است در دهه اول 
آذرماه به این پرونده رسیدگی کند تا شاید با رد رأی قبلی 
تصمیم به جاری کردن حکم محرومیت بیرانوند بگیرد تا 
او تعداد زیادی از بازی های هفته های پایانی دور رفت و 
چند دیدار برگشت فصل جاری لیگ برتر را به همراه بازی 
تیم ملی ایران مقابل امارات در سی ام اسفندماه سال 

جاری را از دست بدهد. 
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اقدامات عجیب فدراسیون در پرونده بیرانوند 

پاتریس کارترون مربی 
سرشناس فرانسوی پس 
از توافق با باشگاه فولاد 
مبارکه سپاهان، با عقد 
سپاهان  به  قراردادی 
زودی  به  وی  پیوست. 
پس از انجام مراحل اداری 
جدایی از ام صلال قطر، 
نظر  زیر  را  تیم  تمرینات 

خواهد گرفت. 
 

ت
شــ

س نو
 مربی جدید عک

گفتوگو

 محمد رهبری مربی تیم ملی اسلحه سابر 
کشورمان در مورد وضعیت این رشته و رقابت 
های بین المللی صحبت کرد.  وی در مورد 

هدایت تیم  ملی و مشکلات آن صحبت کرد. 
 نظر شما  در خصوص عملکرد و نتایج 
اسلحه سابر ایران در مسابقات کاپ الجزایر 

چیست؟
 کاپ جهانی الجزایر نخستین بازی فصل 
و نخستین تجربه حضور من به عنوان مربی 
در مسابقات بین المللی بود. تا قبل از این 
مسابقات به عنوان ملی پوش در کنار تیم بودم 
اما این بار به عنوان مربی بودم که شرایط را برایم 
کمی متفاوت کرده بود. تمام فکر و ذکر ما در 
بخش تیمی این بود که بتوانیم بچه ها را یک دل 
و همدل بکنیم تا به آنها بگوییم که می توانند در 
اینجا بهترین نتیجه را کسب کنند. خداراشکر که 
توانستند به فینال این مسابقات راه پیدا کنند و 

نایب قهرمان شوند.
 انتقادات برخی مبنی بر انتخاب سریع 
شما  به عنوان مربی تیم ملی آن هم بدون 
فاصله از زمان خداحافظی از تیم ملی را 

چگونه ارزیابی می  کنید؟
این مورد در ورزش حرفه ای عادی و طبیعی 
است، در کشورهای دیگر نیز این اتفاق رخ داده 
است. بعد از المپیک یکی از شمشیر بازهای 
فرانسه به عنوان مربی تیم ملی انتخاب شد. 
در رشته کاراته کشورمان نیز گنج زاده به عنوان 
مربی تیم ملی انتخاب شد که همگی اینها نشان 
می دهد این انتخاب خیلی دور از روتین ورزشی 
نیست. قطعاً ورزشکارانی که در سطح حرفه ای 
کار کردن نیز می توانند مربی نیز باشند. باید 
یادآور شوم که من در دوره مربیگری جهانی نیز 

شرکت کرده بودم و مدرک آن را داشتم.
 درباره جوانگرایی مدنظرتان توضیح 

می دهید؟
که این  جوانگرایی باید صورت بگیرد چرا
تیم نمی تواند در بلند مدت نتیجه بگیرد و 
نیاز دارد به آن سابریست های جوان تزریق 
شود. متأسفانه در چند سال گذشته بازیکن 
سازی صورت نگرفته و در این زمینه کم کاری 
شده است. در کل از چهار ملی پوش بزرگسال 
استفاده شده و درحال حاضر تیم پشتوانه 
جوان ندارد. هدفی که دارم این است که رده 
سنی جوان و امید را به اردوی بزرگسالان بیاورم 
تا در آینده ملی پوشان ما در رده بزرگسال باشند.

رهبری:  
جوانگرایی در تیم ملی 

باید انجام گیرد

دبیر: وقتی غر نمی زنم یعنی  
کمیته المپیک خوب کار می کند! 

ایسنا: رییس  فدراسیون کشتی گفت: 
کمیته ملی  اینکه من غر نمی زنم یعنی 
المپیک خوب کار می کند. علیرضا دبیر در 
حاشیه نشست هیات اجرایی کمیته ملی 
المپیک در فدراسیون کشتی، در جمع 
خبرنگاران بیان کرد: در دو سال گذشته 
آرامش داشتیم که اتفاق بزرگی است. آرامش 
کمک های مالی بود. از اعضای  بهتر از 
هیات اجرایی تشکر کردیم و اتفاق خوبی 
است به فدراسیون ها می روند و موارد را 
بررسی می کنند و همانجا تصمیم گیری 
می کنند. من همیشه گفته ام کمیته ملی 
للمپیک قلک نیست. بحث جوایز المپیک 
هم حل شده است و تشکر می کنم. البته 
حل شده بود و فقط سیکل اداری داشت 
که آن هم طی شد. او ادامه داد: وزارت 
ورزش و کمیته ملی المپیک فهم مشترک 
داشته باشند، موضوعات حل شده است. 
کنار ما هستند، برای ما بس  که  همین 
است. ما نمی توانیم بیشتر از توان از کمیته 
ملی المپیک انتظار داشته باشیم. کمیته 
ملی المپیک خیلی بودجه ندارد و برای 
قهرمانی جهان آلبانی پولی نداد اما برای 
گرفتن ویزا کمک کرد. خوابگاه را در المپیک 
پاریس بیرون از دهکده بردیم که خیلی 
کمک کرد. نگاه ما به کمیته ملی المپیک 
تخصصی است و همین که من غر نمی زنم 
یعنی کمیته ملی المپیک خوب کار می کند! 
دبیر در مورد برگزاری جلسه هیات اجرایی 
کمیته ملی المپیک در فدراسیون  کشتی 
گفت: این حرکت کمیته خوب است و مانند 
سفر استانی روسای قوا است و در صحنه 
تصمیم می گیرند. ما گزارشی از قبل و بعد در 
گویا و المپیک 2028 و حتی المپیک  مورد نا
2036 ارائه کردیم. ما و ساعی و انوشیروانی 
المپیک را یک نوع دیگر نگاه می کنیم و 
تخصصی صحبت می کنیم . از خسروی وفا 
و هاشمی تشکر می کنیم. اینکه دو سال 
گذشته آرامش خوبی داشتیم از مسائل 

مالی مهم تر است.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
 ایسنا: تیم ملی فوتبال هفت نفره ایران در پنجمین دیدار 
خود در رقابت های جام جهانی که در بارسلون اسپانیا در 
حال برگزاری است به مصاف تیم برزیل رفت و با شکست 
این تیم راهی فینال شد. در ادامه رقابت های جام جهانی 
فوتبال هفت نفره در بارسلون اسپانیا، تیم ملی فوتبال هفت 
نفره ایران در پنجمین دیدار خود به مصاف تیم برزیل رفت 
و با شکست این تیم به فینال رسید. ملی پوشان ایران در 
این دیدار تیم برزیل را با نتیجه 4 بر صفر شکست دادند. در 
این دیدار مهدی بخشی، مهدی شکوهی، مسلم محرابیان 
و امیرحسین قربانی برای تیم ایران گلزنی کردند. تیم ملی 
فوتبال نفره در مرحله فینال روز جمعه دوم آذر ساعت 21 
به مصاف اوکراین می رود. همچنین در مرحله رده بندی 
کرد. شانزدهمین دوره  نیز هلند با برزیل دیدار خواهد 
رقابت های جام جهانی فوتبال هفت نفره با حضور پانزده 
تیم در بارسلون اسپانیا در حال برگزاری است و تا سوم آذر 

ادامه دارد. 

زیان  میلیارد   1۵0 که  ذوب آهن  فوتبال  تیم  تسنیم: 
انباشته داشته و در برگزاری مجمع عمومی اش نیز تأخیر 
صورت گرفته است، برای پرداخت مبلغ قرارداد و دستمزد 
اعضای این تیم با مشکلاتی دست به گریبان است. محمد 
ربیعی بعد از پایان بازی مقابل چادرملو در هفته دهم 
لیگ برتر استعفا داد و بر این خواسته اصرار داشت. با 
این وجود مدیران باشگاه اجازه جدایی این سرمربی را 
ندادند و برای قطع همکاری به توافق نرسیدند. بعد از 
دومین استعفای سرمربی سبزپوشان، ربیعی و مدیران 
ح  ذوب آهن نشست هایی داشتند و خواسته هایی مطر
شد. بررسی های تسنیم نشان می دهد هنوز وعده های 
ح شده مالی، تجهیزات و امکانات درخواستی تأمین  مطر
نشده است. در چنین شرایطی سرمربی ذوب آهن همچنان 
بابت عدم تحقق وعده ها ناراحت است. باشگاه ذوب آهن 
کنون بر اساس قراردادها باید سه قسط از  از ابتدای فصل تا
قرارداد اعضای تیم را پرداخت می کرد. قسط اول به میزان 
20 درصد پرداخت شده است، اما اقساط دوم و سوم که هر 
کدام 10 درصد بودند، هنوز پرداخت نشده است. گفتنی 
است باشگاه ذوب آهن که در سال مالی گذشته خود 1۵0 
میلیارد زیان انباشته دارد، با وجود گذشت چهار ماه از سال 

مالی خود هنوز مجمع عمومی را تشکیل نداده است. 

کاشانی: برنامه ای برای حضور در انتخابات فدراسیون ندارم
 مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس با 
بیان اینکه برنامه ای برای حضور در انتخابات 
فدراسیون فوتبال ندارد گفت: تا سال 1404 
نماینده مردم در شورای شهر تهران هستم و 
کنون برای حضور در انتخابات فدراسیون،  تا
احساس تکلیف نکرده ام. حبیب کاشانی در 
گفت وگو با ایرنا و در پاسخ به این پرسش که آیا 
قصد حضور در انتخابات فدراسیون فوتبال 
را دارد؟، اظهار داشت: مهدی تاج در راس 
فدراسیون است و زحمت می کشد. امیدوارم 
هرکسی که توفیق دارد در انتخابات ثبت نام 
کرده و بتواند به فوتبال کشور کمک کند. امروز 
دیگر مشکلات زیرساخت های ما و مشکلات 
تیم ملی مشخص است. امیدوارم هرکسی 

که در پست ریاست فدراسیون فوتبال قرار 
، به حرف هایش عمل  می گیرد؛ بدون شعار
کرده و در راستای رشد فوتبال کشور قدم 
بردارد. وی افزود: جای تعجب دارد که در 
مراسم انتخاب بهترین های فوتبال آسیا به 
توفیق چندانی نرسیدیم و فقط در فوتسال 
جایزه گرفتیم. ظرفیت ما بیشتر است و باید 
جایگاه خوبی در آسیا داشته باشیم. در بحث 
داوری و بهترین بازیکن، جای نفرات ایران 
خالی بود. سابقه نداشته یک کشور بتواند ۵ یا 
10 سال پشت سر هم در جمع بهترین ها باشد 
که ژاپنی ها از عهده این کار برآمدند. امیدوارم 
هرکدام از دوستان که می آیند با برنامه و با 
توجه به توانایی های خود بیایند و به موفقیت 

فوتبال ایران کمک کنند. مدیرعامل اسبق 
باشگاه پرسپولیس در پاسخ به این پرسش 
که آیا به مدیریت دوباره باشگاه پرسپولیس 
فکر می کنید، خاطرنشان کرد: پرسپولیس 
مدیریت دارد و کار خود را انجام می دهند. من 
هم در حال حاضر نماینده مردم در شورای 
شهر هستم. هرچند در باشگاه مسئولیتی 
ندارم، اما با تیم همراه هستم و با بازیکنان 
ارتباط دارم. وی ادامه داد: برای موفقیت 
پرسپولیس و استقلال دعا می کنم. چون 
استقلال تیم پایتخت است و من هم عضو 
شورای شهر تهران هستم و امیدوارم همه 
کنند تا  کمک  مسئولان در بحث استقلال 
این تیم به جایگاه اصلی خود برگردد. هر 

وقت که ما تیم ملی قوی داشتیم به این دلیل 
بود که، استقلال و پرسپولیس قوی بوده اند. 
امیدوارم استقلال به روزهای اوج خود برگردد 
که البته این مساله دور نیست. کاشانی درباره 
عملکرد پرسپولیس در لیگ نخبگان آسیا 
گفت: جدول نشان می دهد که عملکرد خوبی 
نداشتیم، یعنی مهیای چنین بازی هایی 
نیستیم. نیمکت پرسپولیس با نفرات داخل 
حتی  و  عربستان  تیم های  برخلاف  زمین 
امارات، فاصله دارد. فوتبال امروز یک صنعت 
اقتصادی است. هر نان کرسپو فصل گذشته 
العین را قهرمان آسیا کرد و امسال خیلی زود او 
را کنار گذاشتند، چون منافع آن تیم ممکن 

است در خطر باشد. 

شانس صعود پرسپولیس 

  رقابت های لیگ برتر در جریان است و تیم ها در حال 
تقابل هستند. به نظر من بزرگ ترین مشکل حال حاضر لیگ 
ما، مسائل مدیریتی است. هر زمانی که این مدل مشکلات 
مالی حل شود می توانیم بگوییم که فوتبال ما فراتر از آسیا 
رفته است. درخصوص ناراحتی تیم ها از نداشتن زمین و 
انجام میزبانی در زمین ثالث باید بگویم واقعا این شرایط برای 
فوتبال ما خوب نیست. وقتی بازی ها در زمین ثالث برگزار 
می شود کشور ما با این شرایط عالی نمی تواند خوب باشد. 
همین تیم های ما در آسیا به خاطر عدم میزبانی است که 
نتوانستند خوب نتیجه بگیرند. به نظرم VAR که در فوتبال 
ما استفاده می شود تصویر آهسته است تا این تکنولوژی. 
نمی شود به این چیزی که هست بگویم کمک داور ویدئویی. 
کلا چند سرمربی هستند که در تیم های لیگ برتری جا به جا 
می شوند. به همین دلیل اجازه و فضای کار به سرمربیان و 
مربیان جوان داده نمی شود. می بینید هنوز به نیم فصل 
نرسیدیم و چند تیم سرمربی خود را عوض کردند. این یعنی 
هیچ برنامه ای در این خصوص وجود ندارد. پرسپولیس در 
لیگ خوب نتیجه گرفته و عملکرد گاریدو تا اینجا خوب بوده. 
در آسیا هم با برد در بازی پیش رو پرسپولیس دوباره شانس 

صعود دارد و می تواند به جدول برگردد. 
 

نبیا...باقریها
کارشناسفوتبال


